
 
ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL SOCIAL 

DEL DIA 25 DE MARÇ DE 2025 

 
A Palma, el dia 25 de març de 2025, a les 16 hores, a la sala de juntes del Consell Social, 
a Sa Riera, es reuneix en sessió ordinària el ple del Consell Social de la Universitat de 
les Illes Balears.  
 
Presideix la sessió el senyor Antoni Bennàsar Arbós i hi actua com a secretària la 
senyora Catalina Palau Costa. Hi assisteixen els consellers següents: senyor Gabriel 
Caldentey Ramos, senyor Jaume Carot Giner, senyor Francesc Fiol Amengual, senyora 
M. Consolación Hernández Guerra, senyora Balbina Nogales Fernández, senyor 
Francesc Mellado Serra, senyor Antoni Cantarellas Fontanet, senyora Cristina Ferrer 
González, Rafaela Sánchez Benítez, senyor José María Noguera Vert i senyora Xin Wang 
Chen. 
 
Per videoconferència, hi participen la senyora Paula Barca Gomila, el senyor Juan 
Manuel Costa Escanellas i el senyor Felip Cirer Costa.  
 
Excusen la seva absència els consellers següents: senyor Josep Seguí Díaz, senyora Irene 
Nadal Gómez, senyora Ana María Jiménez López, senyor Jordi Mora Vallbona i senyora 
Carme Planas Palou. 
 
Obre la sessió el president i dona la benvinguda a tots els consellers i conselleres.  
 
Posteriorment, passen a tractar els assumptes de l’ordre del dia, que són els següents:  

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes dels plens anteriors. 

2. Aprovació, si escau, dels preus dels nous estudis propis de la UIB en la modalitat 
de microcredencials universitàries.  

3. Modificació de la composició de les comissions del Consell Social. 

4. Seguiment de l’elaboració del Pla triennal del Consell Social. 

5. Informe del president i de la secretària. 

6. Torn obert de paraules. 

 

PUNT 1. Aprovació, si escau, de les actes dels plens anteriors  



El president recorda que hi ha pendents d’aprovar l’acta del ple del 25 de febrer i de 
l'extraordinari del 18 de març. Demana si els membres del Consell volen fer cap 
modificació a les actes. 

Els consellers presents que no assistiren a algun d’aquests plens s’abstenen de votar 
les actes corresponents. 

S’aproven les dues actes. 

 

PUNT 3. Aprovació de la modificació de la composició de les comissions del 
Consell Social  

El president explica que tractaran aquest punt abans del punt 2, perquè encara no ha 
arribat el rector. 

S’explica que, amb els nous nomenaments, s’ha modificar la composició de les 
comissions del Consell Social, que queden de la manera següent: 

Membres de la Comissió Permanent 

Sr.  Antoni Bennàsar Arbós  
Sra. Catalina Palau Costa  
Sr.  Jaume Carot Giner  
Sra. Irene Nadal Gómez  
Sr.  Francesc Jesús Fiol Amengual  
Sr.  José María Noguera Vert  

 
Membres de la Comissió Econòmica 

Sr. Antoni Bennàsar Arbós  
Sra. Catalina Palau Costa  
Sra. M. Consolación Hernández Guerra  
Sra. Paula Barca Gomila  
Sr.  Jordi Mora Vallbona  
Sr. Francesc Jesús Fiol Amengual  
Sr. Gabriel Caldentey Ramos  

 
Membres de la Comissió Acadèmica 

Sr. Antoni Bennàsar Arbós  
Sra. Catalina Palau Costa  
Sra. Balbina Nogales Fernández  
Sr.  Francesc Jesús Fiol Amengual  
Sra. Ana María Jiménez López  
Sra. Cristina Ferrer González  
Sra. Xin Wang Chen  



 
Membres de la Comissió de Relacions amb la Societat 

Sr. Antoni Bennàsar Arbós  
Sra. Catalina Palau Costa  
Sra. Carme Planas Palou  
Sr. Francesc Mellado Serra  
Sra. Rafaela Sánchez Benítez  
Sr. Antonio Cantarellas Fontanet  
Sr.  José Seguí Díaz 
Sr. Juan Manuel Costa Escanellas  
Sr. Felip Cirer Costa  

  

La senyora Rafaela Sánchez demana sobre la possibilitat d’incorporar els sindicats a la 
Comissió Permanent. El president diu que valorarà la proposta de la senyora Sánchez, 
i recorda que la Comissió Permanent és la que menys es reuneix, ja que està pensada 
per donar respostes ràpides a situacions urgents. Per altra banda, considera que no és 
oportú modificar-ne la composició, ja que s’havia establert un repartiment equitatiu de 
membres del Consell Social entre les diferents comissions, i modificar-lo suposa rompre 
l’equilibri. 

 

PUNT 2. Aprovació, si escau, dels preus dels nous estudis propis de la UIB en la 
modalitat de microcredencials universitàries 

El president dona pas al rector perquè expliqui el detall d’aquest punt.  

El rector explica que el que es duu avui al ple és l’aprovació dels preus dels cursos de 
microcredencials, que es varen aprovar al ple del mes passat. El rector explica que es 
tracta de preus subvencionats pels fons del Pla de recuperació, transformació i 
resiliència. Es tracta de formació molt especialitzada, en un temps determinat i a 
demanda externa. El preu que es marca és de 55 euros per crèdit, amb el descompte 
aplicat. ÉS un preu bastant estandarditzats, i es fa el descompte sobre el barem 
establert. 

El president proposa la votació. 

Hi voten a favor per unanimitat. 

 

PUNT 4. Seguiment de l’elaboració del Pla triennal del Consell Social 



El president explica que s’hi han presentat dues propostes: una, de la senyora Xin Wang 
Chen, i l'altra, del senyor Gabriel Caldentey Ramos. Els anima a compartir-les. El rector 
diu que també té un document que ha d’acabar de perfilar sobre aquesta qüestió. 

El president dona la paraula a la senyora Wang, que explica que la seva proposta té 4 
apartats. Entre els objectius generals, destaca la necessitat de reforçar la relació entre 
la UIB i la societat balear; impulsar la transparència i l'eficiència en la gestió 
universitària; fomentar l'ocupabilitat i la formació contínua; potenciar la recerca i la 
transferència de coneixement, i promoure la responsabilitat social i la sostenibilitat a 
la UIB.  

La proposta presentada per la senyora Wang estableix 5 eixos estratègics: Governança 
i transparència; Relació Universitat-societat; Ocupabilitat i formació contínua; 
Potenciar la formació dual i la formació al llarg de la vida; Recerca i transferència de 
coneixements; i Responsabilitat social i sostenibilitat.  

La senyora Wang posarà a disposició dels membres del Consell Social el document que 
ha elaborat. 

Pren la paraula el senyor Caldentey, que explica que, després de veure els documents 
de les universitats d’Almeria i Rovira i Virgili, creu que amb els objectius de 
desplegament de la futura llei autonòmica d’universitats s’hauria de contribuir al 
Consell Social i la comunitat universitària a través de tot els seus sectors. I l’anterior 
Consell Social ja va dir que, si hi ha una normativa específica, ha de ser consultada de 
manera especial en el tema de la composició i funcions del Consell Social.  

Apunta que el Consell Social haurà de vetllar per les funcions de la LOSU i del que 
estableixi la futura llei autonòmica. Segons la LOSU, l’any 2030 s’ha d’arribar a l’1% del 
PIB, i això ha de ser una preocupació important del Consell Social. Com a representant 
sindical, considera que s'ha de contribuir a la millora del personal de la UIB i que aquest 
ha de ser un eix important del Consell Social. El senyor Caldentey afegeix com a 
exemple que el personal de la UIB es queixa que no té les condicions laborals de 
conciliació de la vida personal i familiars equiparables als mateixos nivells de la CAIB. 

El president comenta al rector si vol afegir alguna cosa. El rector pren la paraula i explica 
que vol elaborar millor la proposta, però n'avança quatre aspectes destacats. 

En primer lloc, explica que el pla triennal hauria d’estar alineat amb el Pla estratègic de 
la UIB. 

En segon lloc, el Consell Social hauria de col·laborar en la renovació del contracte 
programa, prevista per a 2027. En tercer lloc, promoure una llei balear de mecenatge. 
Existeix una llei estatal, però no deixa de ser un recull de bones intencions. Això existeix 
a molts països i és una iniciativa molt bona. Finalment, el quart apartat seria analitzar 
què és el que interessa a la societat que faci la Universitat.  



El president agraeix les intervencions i planteja la necessitat de proposar vies que 
traslladin a la pràctica les idees que s’han presentat. El president demana quin tipus 
d’accions concretes es podrien fer. Posa exemples d’actuacions que es podrien dur a 
terme i considera que el pla triennal ha d’incloure accions concretes. 

El senyor Caldentey considera que, per fer accions concretes, se n’han de consensuar 
els objectius generals.  

El president afirma que el Consell Social ha d’actuar com a interlocutor davant el 
Govern, com a representant de tota la societat.  

La senyora Paula Barca demana la paraula i explica que a Menorca solen funcionar molt 
bé les xerrades com les organitzades per l'Ateneu de Maó, el Cercle d’Economia. 
Considera que seria interessant que el Consell Social, pel seu compte o juntament amb 
altres entitats, com el Cercle d’Economia, la Cambra de Comerç o el Consell de 
Menorca, organitzàs xerrades a Menorca, amb la idea de poder mobilitzar masses de 
gent.  

El president explica que hi ha idea de fer xerrades a les Illes, activitats divulgatives... 
Recorda que el Consell Social té molt bones relacions amb el Cercle d’Economia i el 
Moviment Europeu, i anima els consellers de Menorca, Eivissa i Formentera a proposar 
activitats, convenis o col·laboracions per organitzar activitats. Agraeix la intervenció de 
la senyora Barca i li reconeix que és una proposta molt bona. 

 

PUNT 5. Informacions del president  

El president pren la paraula i mostra als assistents el baròmetre que fa la Universitat 
de La Laguna, del qual en destaca els diferents apartats. Es tracta d’un estudi de 750 
entrevistes. 

El president explica que la proposta és destinar els diners prevists per a estudis a fer un 
estudi d’aquestes característiques, per valorar què pensen els universitaris sobre la 
nostra universitat. L’objectiu seria fer-lo enguany. El president manifesta que l’únic que 
li presenta dubtes és si aquest estudi s’ha d’encarregar a fora o a un departament de la 
UIB. 

El rector explica que un estudi així no s’ha fet mai. 

Mellado demana si el que proposa el president és un baròmetre o una enquesta, i es 
debat sobre aquesta qüestió. 

El senyor Caldentey considera important establir quins són els indicadors per fer 
l’enquesta. El president llegeix la fitxa tècnica de l’estudi de La Laguna. 



Es genera un debat sobre l’enfocament de l’enquesta i la ideologia que hi pot haver al 
darrere. 

El senyor José María Noguera demana sobre quin hauria de ser el nombre d’enquestes 
que convindria fer aquí. El president explica que la proposta la farà l’empresa des del 
seu coneixement tècnic de la matèria. 

La senyora Rafaela Sánchez pren la paraula i considera que és una bona iniciativa, i que 
estaria bé posteriorment, uns anys després, passar-ne una altra.  

La senyora Balbina Nogales afegeix que aquesta és una actuació que entra 
perfectament en el Pla estratègic. Apunta que les Illes Balears i les Canàries són les que 
presenten la taxa abandonament dels estudis més elevada d’Espanya, i que aquest és 
un aspecte del qual convindria tenir dades. I assegura que el més important és decidir 
quins objectius ens marcam com a Consell Social a l’hora de plantejar l’enquesta. 

Una vegada tractat el tema anterior, el president explica altres informacions. D'una 
banda, anuncia que s'ha canviat la data de la conferència sobre transplantaments. Es 
farà dia 30 d’abril a les 19 hores a Sa Riera. 

Per altra banda, recorda que, en el cas dels Premis Sa Riera, la idea és presentar-los 
públicament el mes de maig i, en el ple del mes de juliol, decidir els premiats. La idea 
és fer el lliurament els mesos d’octubre o novembre. 

El president comenta que la Fundació Bertelsmann ens ha enviat un qüestionari 
sobre formació dual a la Universitat. I dona la paraula al rector, que explica que són 
estudis molt complicats, per als quals es necessiten empreses que vulguin participar-
hi. El rector explica que no hi ha graus duals a les Illes Balears, però sí, doctorat. Costa 
molt de posar-los en marxa i mantenir-los. En molts casos, les places queden 
desertes. 

El president reconeix que és complicat, però que potser es podria intentar fer alguna 
prova en l’àmbit del turisme. 

Finalment, el president anuncia que el Consell Social ja té xarxes socials i dona pas a 
la senyora Rosa Campomar, que explica que elabora un pla de comunicació i que les 
xarxes en forment part. S’han començat a implantar, perquè hi havia una certa 
urgència per donar informació sobre el Consell Social. 

Actualment, es disposa de: FB/Instagram i X. Ara també s'ha començat a Linkedin. 
S’enviarà un enllaç als membres del Consell Social perquè facin d’ambaixadors. 

A continuació, el president explica les activitats que ha desenvolupat des del darrer 
plenari; 



o 27 febrer. Conferència Club UH de la directora de l’Institut Jane 
Goodal, Rebeca Atencia.  

o 28 febrer. Acte institucional del Dia de les Illes Balears 
o 11 març. Inauguració del Job Day a la UIB  
o 13 març. Presentació de la nova residència estudiants  
o 17 març. Reunió de la Comissió Qualitat de la UIB 
o 18 març. Reunions ajuts CS amb Carmen Touza, Bernat Sureda i 

representants del Laboratori Interdisciplinari sobre el Canvi Climàtic. 
o 18 març. Dinar amb representants del Consell Social de la Complutense: 

Jesús Nuño de la Rosa i Álvaro Costas Algara. 
o 24 març. Reunió del consell de direcció de l’AQUIB. 
o 25 març. Reunió de la secretària amb Teresa Riera, del Moviment 

Europeu. 
o 25 març. Reunió del president amb Marcos Nadal pel tema ajuts CS i 

Eunicoast.  
 

El president explica la reunió amb els representants del Consell Social de la 
Complutense i ofereix una panoràmica de la situació que es viu a la Conferència de 
Consells Socials de les universitats espanyoles, que han abandonat 9 universitats, entre 
les quals, la Complutense. El president explica que el principal punt de fricció és la 
incorporació de les universitats privades a la Conferència. 

 

PUNT 6. Torn obert de paraules 

Demana si algú vol intervenir en el torn obert de paraules. 

Dona per finalitzat el ple i dona les gràcies per la participació. 

Com que no hi ha més assumptes per tractar, a les 17.30 hores es clou la sessió, de la 
qual, com a secretària, aixec i autoritz aquesta acta, que té el vistiplau del president. 
 
 
 
 
La secretària, Vist i plau. 
 El president, 
 
 
 
Catalina Palau Costa Antoni Bennàsar Arbós 


